
Opsamling på drøftelser, modeller og ideer fra udviklingsgruppens 

arbejde 

Udviklingsgruppen blev nedsat efter tre visionsmøder i hele aktørgruppen i efterår 

2023/januar 2024 

 

Opstartsdrøftelser i udviklingsgruppen 

 

• Valby Kulturdage har en stærk historik  

• Aktørgruppen har ikke overskudskapacitet til at løfte driftsopgaven  

• Tvivl om samarbejde på tværs af Valby med fx Folehaven og 

Kulbanekvarteret er attraktivt for hverken aktører eller borgere 

• Valby Erhvervsnetværk har pt. ikke en struktur, der kan spille en rolle 

i ny organisering  

• Valby Kulturdage mangler frivilligkultur 

• Valby Kulturdage har kun begrænset borgerinddragende effekt i 

lokaludvalgets arbejde 

• Projektledelse til udviklings- og driftsopgaven er en nødvendighed 

• Udviklingsprojektet for Valby Kulturdage skal prioriteres økonomisk 

 

 

Modeller for organisering og finansiering af begivenheder 

Gruppen er blevet præsenteret for forskellige modeller fra blandt andet Københavns 

Kommunes Festivalpulje med forskellige organiseringer og finansieringsformer.   

Stikord fra drøftelsen af andre festivalformater: 

• Nogen skal drive det  

• Bekymring for spredning af arrangementet til hele Valby, som det fx 

gøres på 48 timer på Nørrebro 

• Det kræver projektledelse at udvikle, fundraise og drive 

• Hvem har egeninteresser i Valby Kulturdage? 

• Der mangler et WHY – formål! 

• Det er nødvendigt, at nogen sætter retning 

• Vildt svært at udvikle på begivenheden og begrebet ”Valby Kulturdage” 

• Det må stå eller falde – gives frit  

• Tanker bør nulstilles - vi skal tænke i en helt ny begivenhed  

• Ny arbejdstitel – måske Valby Festival 

 

Konklusion efter forårets tre møder 

Udviklingsgruppen vurderer, at den største udfordring er, at arrangementet mangler 

et formål, som engagerer samlet og nok til, at aktørerne, herunder gruppen selv, vil 

påtage sig mere ansvar. Gruppen ser til gengæld mange gode delelementer, der kunne 

realiseres i nye rammer og hvor midlerne kunne bruges mere målrettet. 

 

I forlængelse heraf drøftede gruppen: Hvis vi ikke bruger pengene på kulturdage, kan 

de bruges på mange andre ting, der understøtter kulturlivet og / eller bydelsplanen, 

som enten kan arrangeres af lokaludvalget eller andre aktører. KFF Valby kunne fx 

idegenerere på det i forhold til Toftegårds Plads. Lokaludvalget kunne understøtte 

nye tiltag via de overskydende puljemidler, der kunne omprioriteres til fagudvalg og 

Lokalpuljen. Gruppens lokaludvalgsmedlemmer bringer konklusion og refleksioner 

videre til Lokaludvalget til videre proces.   


